
 

 

Bestyrelsesmøde i Friluftsrådet Vendsyssel tirsdag den 10. august 2021 kl. 17.00-19.30 på Landskabs- og 

Landbrugsmuseet, Jerupvej 613, Mosbjerg, 9870 Sindal 

Deltagere: Thomas, Betty, Margrethe, Jens, Bo   

Afbud: Benjamin 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 

Den blev godkendt. 

2.  Godkendelse af referatet fra kredsbestyrelsesmødet den 17. maj 2021 

Det blev godkendt. 

3. Mødeplan for 2021-2022 

Den blev gennemgået og ajourført. Specielt skal det nævnes, at seminaret for lokalbestyrelserne er flyttet 

til 12.-13. november 2021 i Fåborg og at næste kredsbestyrelsesmøde i september muligvis også bliver 

flyttet. Der kan eventuelt laves et sommermøde på Læsø den 25. september frem for at lave et 

arrangement i Naturens Uge 6.-12. september. 

 

4. Nyt fra igangværende arbejdsgrupper med deltagelse af bestyrelsesmedlemmer 

1. Kulturformidling og turisme - CANAPÈ. Ingen orientering her.    

2. Naturen på tværs. Margrethe havde ikke nyt her. Blot skal det nævnes, at der er planlagt en fælles tur 

    for de grønne råd i Frederikshavn og Hjørring Kommuner den 1. september. Turen går til Jammerbugt 

    Kommune. Der er lavet et spændende program, hvor man også får indblik i, hvad det grønne råd laver. 

3. Masterplan for Limfjorden. Thomas refererede. Som nævnt i sidste referat har vi mulighed for at komme 

    med indspil. Thomas laver et oplæg om friluftslivet i og omkring fjorden. Det er vigtigt at få overblik over, 

    hvem der er myndighed for hvad. Det skal være færdigt til oktober. 

4. Fisketrappen ved Bindslev. Thomas refererede. Som bekendt har Bindslev Gl. Elværk og Tannisbugt 

    Natur- og Vandplejeforening anket i denne sag. Et nyt forslag er i høring. I denne forbindelse har 

    Hjørring Kommune været i dialog med de to parter, fordi det er vigtigt at komme i gang. Ellers er der 

    ingen penge. 

5. Netværk Naturnationalparker og urørt skov. Thomas og Margrethe orienterede. Der har været møde om 

    Naturnationalparken ved Tranum. Der skal laves en forvaltningsplan, hvor vi kan komme med input. 

    Friluftslivet skal generes så lidt som muligt. Men et hegn af én eller anden art kommer vi ikke uden om 

    selv om nogle er modstandere af det. Ikke alle interesser kan tilgodeses. I de tilstødende områder i  

    Blokhus og Svinkløv er der alle muligheder, sagde Margrethe. 

6. Naturpark Tolne. Intet nyt fra Margrethe. 

 

5. Fredning 

Intet nyt her. 

6. Regionen 

Der er møde i regionsudvalget 13. september. Ingen specielle ønsker til dagsorden.  



 

 

7. Nyt fra NS Vendsyssel 

Der har været møde i skovbrugerrådet 9. juni. Betty deltog. Hun havde ingen bemærkninger.  

8. Nyt fra Friluftsrådet centralt 

1. Gå nye veje. Betty har deltaget i digitalt møde 29. juni. Det drejede sig blandt andet om skilteskoven. 

    Både private og offentlige skilte er et problem. Man vil forsøge at få ryddet op, så man ved hvor man må 

    være.   

2. Forslag fra Bolig- og Planstyrelsen i høring med frist 13. august 2021. Margrethe har set på det, hvad 

    angår Hjørring Kommune. Det fremsatte forslag til landsplandirektiv kommer ikke på tværs af friluftslivet, 

    vurderer hun. 

3. Danmarks vildeste Kommune. Materiale er udsendt. Vi må se, hvad vore kommuner vil lave. 

 

9. Afholdte møder 

1. Styregruppen for Nordre Rønner. Bo orienterede fra møde 9. juli. Det er Nordre Rønners Venner, som 

    styrer brugen af bygningerne, hvor alle har mulighed for at overnatte. Det koster 100 kr. pr. nat for hver 

    person. Læsø Kommune giver 50.000 kr. om året til vedligeholdelse. Også Søfartsstyrelsen er involveret. 

2. Havplan Hirtshals. Thomas refererede fra møde 8. juni. Det er Danmarks første havplan om hvor 

    forskellige ting kan foregå. Men friluftslivet er endnu ikke planlagt.  

 10. Nyt fra kommunerne 

Hjørring Kommune. 

Grønt råd. Der var møde 3. juni. Referat er udsendt. Jørgen Jørgensen holder op som formand. Dette blev 

drøftet. 

Brønderslev Kommune. 

Grønt råd. Der har været møde 20. maj. Referat på hjemmesiden. 

Frederikshavn Kommune.  

Grønt råd. Der har været møde 18. maj. Referat på hjemmesiden. 

Læsø Kommune. 

Se punkt 9 1.  

11. Eventuelt 

Intet. 

Jens Kølbæk 


